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Zprávy z obce

Zprávy z obce 

 

V měsíci říjnu proběhly i v naší obci komunální volby do obecních zastupitelstev. Vy, 

kteří jste vážili tu cestu a využili jste svého práva volit, Vám všem patří poděkování. 

Zastupitelstvo bylo zvoleno na další čtyři roky ve staronovém složení. Na ustavujícím zasedání 

zvolili zastupitelé nového starostu a také místostarostu. Chtěl bych proto využít této příležitosti, 

a jménem svým a společně i jménem nového místostarosty poděkovat za důvěru nejen 

zastupitelům, ale především Vám, našim spoluobčanům, kteří jste nám dali svůj hlas. Je to pro 

nás obrovský závazek a čest. Za uplynulé volební období se v naší obci udělal velký kus práce 

za což je nutno také poděkovat končícímu starostovi panu Mgr. Ernestu Kúrovi. I 

v nadcházejícím období máme spoustu plánů, které bychom chtěli zrealizovat. Budeme 

pokračovat v započatých projektech, které jsou již naplánovány, nebo těsně před dokončením. 

Současná situace nám přináší i nemalé komplikace, a to především razantní zvýšení cen energií. 

Na toto se snažíme obratem reagovat. Jistě jste zaregistrovali, že jsme byly nuceni omezit 

provoz veřejného osvětlení. Chceme jít cestou výměny a nahradit postupně stávající lampy 

úspornějšími ledkovými, a od toho si slibujeme zachování alespoň částečného osvětlení i 

v nočních hodinách.                                                                                                                                                        

Letošní rok se pomalu a jistě chýlí ke svému konci. Čeká nás ještě několik málo 

společných akcí, které se staly již pěknou tradicí, ať už to je rozsvěcení vánočního stromu nebo 

silvestrovské posezení s našimi seniory. Velice rádi se s  Vámi všemi také ještě setkáme při 

tradičním silvestrovském pochodu do Luhů, který se několik posledních let, bohužel nemohl 

konat. Uplynulý rok nám všem opět přinesl mnoho zajímavých událostí. Ať už více či méně 

veselých. Proto mi dovolte, abych jménem všech zastupitelů obce a také jménem svým, Vám 

všem srdečně popřál Veselé Vánoce a  v nastávajícím roce mnoho štěstí, optimismu a pevného 

zdraví. 

 

Libor Dašek   
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Klub seniorů 

 Je středa 21. září 2022 a Klub seniorů pořádá zájezd do areálu Čapí hnízdo. Sponzor 

nám zapůjčil mikrobus, s �m, že si uhradíme pohonné hmoty. Počasí nám přálo, a tak vyjíždíme 

v 8 hodin se skvělým řidičem Liborem Daškem. Cestou jsme se stavili na svačinku na benzinové 

pumpě s názvem Pumpa. Každý si mohl dát co chtěl, protože k jídlu i k pi� byl velký výběr. Do 

areálu Čapí hnízdo jsme přijeli v 11 hodin. Na místě na nás čekala Vivien Babišová s Jirkou 

Janďourkem, kteří nás provedli nejdříve hotelem s výborným ubytováním, ve kterém byla 

sauna, masáže, bazén, dvě bowlingové dráhy, dva tenisové kurty, místnost pro školení, 

sportovní hala a další zajímavos�. Poté nás Vivien provedla malou zoologickou zahradou, kde 

byl také lanový park pro dě� a venkovní bazén. Prohlídka pokračovala do koňských stájí a kdo 

se nebál mohl koně krmit jablky, nebo mrkví. Vedle stájí byla jízdárna, venku poníci, osli, lamy, 

kozy, ovce, krávy a chovný býk. Na konec jsme se projeli golfovými vozíky po celém areálu, 

kolem deví� jamkového golfového hřiště, velkého rybníka, kde zrovna chytal ryby Jakub 

Vágner. Po skončení prohlídky areálu jsme zašli do restaurace a všichni jsme si dali sv íčkovou 

s karlovarským knedlíkem. Každý si ji pochvaloval, že byla velmi dobrá, a nakonec jsme si připili 
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plzeňským pivem. U vchodu do areálu Čapího hnízda jsme si na zakončení udělali pěknou fotku 

a odjeli domů, kam jsme dorazili v 17 hodin.  

 V neděli 18. září si v klubu zavzpomínal na své 62. narozeniny Ivo Kučera, který si zahrál 

na vozembouch při harmonice, na kterou hrál Zdeněk Volejník. Po seniorské hymně  jsme si 

dali štamprličku a dobré zavináče. Zpívalo se až do zavírací doby. A zpívali jsme pěkné písničky 

jako: Včera jsem byl u muziky, Pod jednou střechou, Morava Krásná zem a j eště mnoho jiných.  

 V neděli 2. října se konala velká událost v klubu seniorů v naší hospůdce Pod limpami, 

protože Václav R oslavil životní jubileum 85 let. Na stěnu jsme vyvěsili seniorský prapor a se 

štamprličkou jsme zpívali seniorskou hymnu. Všichni mu přáli do dalších let mnoho zdraví. Od 

klubu dostal balíček patron, aby ještě skolil nějakého divočáka. Paní Alenka udělala výborný 

guláš, na kterém si každý pochutnal. Přišli i ženy, které mu také popřály hodně zdraví, a ještě 

si na to zdraví připili něčím ostřejším. 

 Když se přiblížila neděle 30. října, tak si seniorský klub vzpomněl na posvícení, které má 

být první neděli po 28. říjnu. Proto přijel Zdeněk s harmonikou a už jsme v hospodě zpívali: O 

posvícení všechno to voní, tak jako v apa�ce. Ivo vzal vozembouch a doprovázel Zdeňka při 

písničkách: Proč ten jetelíček, Včera jsem tě čekala, Chodí štěs�, Proč ta sova tolik houkala a 

mnoho dalších. A tak jsme si pěkně zazpívali. 

Václav Rychnovský st. 
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MS Cidlina Měník 

 Náš druhý hon na kachny se uskutečnil 17. září a lovilo se na obou rybnících v Kosicích. 

Sraz byl na louce mezi rybníky a sešlo se 17 myslivců, čtyři honci se čtyřmi psy. Uloveno bylo 

celkem 30 kusů kachny březňačky, z  toho bylo 16 kačerů a 14 kachen. Dále již společné hony 

nebudou, proto se může chodit ráno i večer na tah v počtu tří myslivců s jedním lovecky 

upotřebitelným psem. 

 22. září zemřel náš člen MS pan Stanislav Bareš ve věku 79 let. Byl členem MS od roku 

1976, kdy byl slavnostně pasován na myslivce. Od té dob se zapojil do mysliveckého dění a 

zúčastňoval se všech akcí, které myslivci pořádali až do doby, než vážně onemocněl. 

Rozloučení bylo 30. září v kostele v Novém Bydžově. Myslivci z našeho sdružení k rakvi položili 

věnce a stáli u rakve čestnou stráž.  

 Při dosekávání kukuřice u písníku 27. října uviděl kombajnér v kukuřici několik 

divočáků. Proto zavolal mysliveckému hospodáři, který kontaktoval několik myslivců a šli na 

ně. Dobrou mušku měl jen Silva Paško, který ulovil asi 50 kilového divočáka. Ostatní myslivci 

stříleli, ale měli špatnou mušku. Bylo tam asi jedenáct kusů divočáků.  
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 Přátelé sokolníci přijeli opět lovit do naší honitby 29. října se 14 dravci. Přivezli 6 orlů, 

4 jestřáby a 4 káně Harisovo. V sobotu byly na výřadu 3 ulovení zajíci, 28 bažan�ch slepic a 

jedna nutrie. Večer jsme měli se sokolníky posezení u grilovaného prasátka, které připravil 

Silva Paško a daroval nám ho pan Andrýsek. K  občerstvení byly i buchty (řepánky) a koláče, 

dobré pivo a něco ostřejšího. Na myslivecké chatě byl také pasován nový člen sokolnické 

družiny. Naše ženy ho litovaliy, co všechno musel zkonzumovat, než byl tesákem pasován.  

 Naše podzimní naháňka na divočáky byla 5. listopadu 2022. Na naší myslivecké chatě 

v Měníku se sešlo 31 myslivců, z toho bylo šest hostů z MS Čírka Kosičky. Po dobré polévce se 

šlo na nástup a všichni nasedli do valníku, který nás rozvážel po jednotlivých zastávkách. První 

zastávka byla v Chrástce pod Lhotkou, ale bez úspěchu, protože tam nebyl ani  kus, padla jen 

jedna rána na kunu, které se však podařilo utéct. Od Chrástky jsme odjeli na Račana, kde ale 

opět nebyl ani jeden divočák. Padly jen dvě rány na lišku, které se opět podařilo utéct. Po 

krátké svačince jsme odjeli do Měníka za konírnu, kde chlapi ucí�li pach divočáků a že prý tam 

určitě budou. Ale zase tam nebyl žádný divočák, je jedno srnče, které se poranilo nárazem do 

plotu a muselo být utraceno. Poslední naděje byla v Boru, ale také nic. Tak skončil náš první 

hon. Odpoledne po obědě nás překvapil náš stálý honec Slávek Šedivý, který s námi oslavil své 

70. narozeniny. Teklo plzeňské pivo a hodně Becherovky, a proto bylo na chatě až do večera 

veselo. Každý mu popřál hodně zdraví do dalších let.  

Václav Rychnovský st. 

 

 

Maurizio Tobia – pizzař a kuchař italské kuchyně 

Do Chlumce nad Cidlinou přišel před několika lety za dívkou svého srdce až ze Sicílie. 

V roce 2019 se zde oženil, usadil a začal podnikat ve svém gastronomickém oboru. Začátky 

byly krušné, neuměl česky, nevlastnil restauraci, nikoho neznal. Napadlo ho, že si pořídí 

pojízdnou pizza pec, malou provozovnu, prodejní stánek a vše potřebné, aby mohl objíždět 

různé akce v okolí Chlumce a nabízet lidem typickou sicilskou pizzu, kterou bude péct klasicky 

na lávových kamenech a otevřeném ohni. 

Lidé si jeho vynikající recepturu oblíbili a začali ho zvát i na větší pracovní zakázky. Dnes 

nemá o práci nouzi, ale říká, že nikdy nepřestane být vděčný všem kamarádům, kteří mu 

zpočátku nabídli pomoc. A to zvlášť pla� i pro obec Kosice, která byly vůbec prvním místem v 

Čechách, kde Maurizio začal dělat svoji pizzu.  
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Letos v září se Mauro rozhodl, že zkusí štěs� na mezinárodní soutěži pizzařů. Vydal se do města 

San Giorgio La Molara v blízkos� Říma na klání zvané 2. Tropeo Internazionale di Pizza.  Osobně se 

tu setkal se zhruba šedesá� nejlepšími pizzaři z celého světa, kteří poměřovali své síly v několika 

kategoriích. 

Mauro reprezentoval nejen svou rodnou Sicílii, ale i Českou republiku a především město 

Chlumec nad Cidlinou, kde žije se svoji milovano ženou Miluškou. 

Upekl pizzu  La Sicilianna -  na těsto obohacené černou sépií nadekoroval typicky sicilské produkty. Pro 

druhou, také vítěznou pizzu, zvolil čtyři druhy olomouckých tvarůžků. Soutěžní úkol zněl - doplnit 

každou pizzu vhodným nápojem. Mauro před odjezdem do Itálie zašel do chlumeckého pivovaru. U 

Vacků a požádal jejich majitele o vzorky jejich pivních produktů.  

Maurizio  Tobia zaujal porotu a ve dvou kategoriích získal druhé a čtvrté místo. Je to úžasný 

výsledek v celosvětovém měřítku. Za svůj výkon byl nominován na soutěž Expocook do Palerma, která 

se uskuteční 6.-7.3.2023.  

Pan Tobia mnohokrát děkuje za ochotu partnerům Světlaně Věříšové a Romanu Vackovi, kteří 

ho v soutěži podpořili a také děkuje za jejich velmi chutné pivo vlastní výroby, které uspělo u náročné 

mezinárodní poroty. 

Maurizio moc děkuje i Mar�nu Svobodovi z Kosic, který mu na míru vyrobil pizza pec, se 

kterou brázdí světakraj a dělá tak radost všem milovníkům této italské pochu�ny.   

Do další činnos� hodně úspěchů přejí kamarádi a Miluše Tobia s rodinou. 

Grazie Maurizio, viva la Sicilia! 
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Sázení stromků 

V sobotu 29.10.2022 proběhlo od osmi hodin v lokalitě „Na Ovčačce“ (polní cesta od 

mostu přes Bystřici směr Písek, asi 200 metrů před vodárnou) komunitní sázení stromů. 

V minulos� bylo už na tomto místě vysázeno několik dubů.  

Celá akce byla hrazena z dotace státního fondu životního prostředí ČR, a to ve výši 

241.000,- Kč. Dotaci získal sbor dobrovolných hasičů Kosice, ve spolupráci s obecním úřadem 

a firmou Woodprogress. 

Vysazeno bylo 81 ovocných stromů, odrůdy slivoň švestka  (prunus domes�ca), jabloň 

domácí (malus domes�ca) a třešeň ptačí (prunus avium). Stromy byly opatřeny kůlovou 

oporou, závlahovými vaky a ple�vem pro� okusu. 

  V osm hodin ráno byli na místě pouze 4 brigádníci a zástupce dodavatele. Při pohledu 

na asi 400 metrů dlouhou alej to vypadalo, že budeme sázet několik dní.  Postupně se ale 

z mlhy začali objevovat pěší, cyklisté, i několik aut. A tak nakonec sázelo asi dvacet lidí, včetně 

dě�. Práce šla pěkně od ruky, mlha se rozplynula a ukázalo se i podzimní sluníčko, a tak už 

kolem poledne bylo téměř hotovo a byl čas na zaslouženou svačinku. Obec Kosice zajis�la 

špekáčky, nealko i nějaké to pivko.  
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Věřím, že za několik let budeme moct chodit sklízet první ovoce a alej bude sloužit i 

k procházkám. Na konci aleje plánujeme vytvořit místo, kde bude možné si posedět a 

odpočinout. 

Děkujeme všem, kdo se na sázení podíleli a přispěli tak k dalšímu zpříjemnění okolí naší obce. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Václav Bareš 



Oznámení, otevírací doby

 

              Pošta Kosičky                                    Prodejna Hruška Kosice 

Po 6,30 – 12,00 14,00 – 16,30 
Út 6,30 – 12,00 14,00 – 16,30 
St 6,30 – 12,00 14,00 – 16,30 
Čt 6,30 – 12,00 14,00 – 16,30 
Pá 6,30 – 12,00 14,00 – 16,30 
So 7,00 – 10,30  

 
Obecní hospoda, otevírací doba

   
Po  18,00 - 21 
Út  Zavřeno  
St  18,00 - 22 
Čt  Zavřeno  
Pá  18,00 - 22 
So  18,00 - 22 
Ne  18,00 - 22 

 

Prosíme všechny občany, aby udržovali pořádek kolem kontejnerů na plasty, papír, 
sklo a kovové plechovky od nápojů.

Sběrný dvůr je otevřený vždy v sobotu po svozu odpadů od 10,00 hodin do 12,00 
hodin.

 
Po 7,30 - 11,00 12,00 - 16,30 
Út 7,30 - 11,00  
St 7,30 - 11,00 12,00 - 16,00 
Čt 7,30 - 11,00  
Pá 7,30 - 11,00  
 

Obecní knihovna

Otevřeno každou středu: 18 - 19 hodin
Veřejný internet

Co nás čeká 

26.11. 2022 rozsvěcení vánočního stromu 

Silvestr senioři 

31.12. 2022 pochod k Moraně 

31.12. 2022 silvestr v obecní hospodě  
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